
 DILIGENCIA.- A Castellar del Vallès, (Vallès Occidental), 
deu de gener de mil nou-cents noranta-quatre, la poso jo el 
Secretari, als efectes determinats per l'article 3er. del De-   
cret 33/1981, de la Generalitat per fer constar que s'obre el 
primer dels plecs que s'habiliten per a la transcripció de les 
Actes de l'Ajuntament Ple, corresponent a l'any actual. 
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Vist que els reunits constitueixen majoria legal suficient de 
l'Ajuntament Ple, el Sr. President obre l'acte i s'entra a 
conèixer els afers inclosos en l'ordre del dia: 
 
     1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS DELS DIES 
         30 DE NOVEMBRE I 21 DE DESEMBRE DE 1993. 
 
Tothom manifesta que ha llegit les actes de les sessions dels 
dies 30 de novembre i 21 de desembre de 1993. 
VOTACIó: APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 2.- DECRETS DE L'ALCALDIA 
 
Per ordre de l'Alcaldia notifica a l'Ajuntament en Ple dels 
Decrets de l'Alcaldia dictats des de l'última sessió plenària 
fins avui. El Sr. Alcalde comenta breument els Decrets del camí 
dels Carros, de la subvenció de l'arxiu i del conjunt SAU 
La Corporació es dóna per assabentada. 
 
 3.- SOL.LICITUD PROGRAMA ESPECÍFIC DEL PUOSC 
 
Per Decret de la Presidència de la Generalitat, 310/1993, de 24 
de novembre, s'aprovà el programa específic d'ajut econòmic als 
municipis amb nuclis agregats a integrar en el Pla Únic D'Obres 
i Serveis de Catalunya. 
ATÈS que aquesta línia d'ajuts va destinada a nuclis de pobla- 
ció agregats al municipi per una disposició legal o que no 
provinguin d'un desenvolupament urbanístic recent (posterior a 
l'any 1960), essent Sant Feliu del Racó la urbanització que 
compleix el segon requisit. 
ATÈS que Sant Feliu del Racó, no s'ha beneficiat amb anterio- 
ritat d'actuacions atribuïdes a PUOSC, éssent les obres propo- 
sades de primer establiment. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS. 
PRIMER.- Sol.licitar la incorporació d'aquest Ajuntament al 
Programa Específic d'ajut a nuclis agregats del Pla Únic d'Obres 
i Serveis de Catalunya, pel nucli  de Sant Feliu del Racó i per 
les obres de primera implantació: 
   - asfaltat del carrer Sotet. 
   - clavegueram del carrer de la Canaleta. 
   - clavegueram del carrer M. Martí Roca. 
SEGON.- Aprovar la documentació que s'adjunta i facultar al Sr. 
Alcalde totes les gestions que siguin necessàries per a la 
gestió de la subvenció. 
El Sr. Josep-Maria Serra de Ciu defensa la proposta dient que el 
Pla Únic d'Obres i Serveis de Catalunya ens pot atorgar una 
subvenció de 4 milions de pessetes sobre un total de 9 ó 10 
milions que pot arribar a costar fer aquestes obres. 
VOTACIÓ:  FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
  
 
 
 
 
 
 



4.- ADJUDICACIÓ DEL CONTRACTE DE LA NETEJA DE LES 
         ESCOLES. 
 
Per acord de Ple de data 30 de novembre de 1993, s'adoptà la 
resolució de convocar concurs per adjudicar el servei de ne-    
teja de les tres escoles públiques de la població, tot això a 
l'ampara dels articles 271 i 274 de la Llei de règim munici- pal 
i de règim local de Catalunya que regulen la forma d'adju-  
dicar els serveis públics i el contingut de les condicions que 
han de recollir els plecs que regulen els concursos. 
Els anuncis de la licitació han estat publicats en el Diari 
Oficial de la Generalitat i en el Butlletí Oficial de la Pro- 
víncia, el dia 15 del present, acabant el període hàbil de 
presentació d'ofertes el dia 27 de desembre inclusiu, presen- 
tant-se un total de 9 empreses al concurs. 
Per acord de Ple de data 21 de desembre, i a l'ampara de l'ar- 
ticle 123.3 del Decret 2568/86, de 28 de novembre, (Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals) es creà una comissió especial als efectes de dicta- 
minar les pliques presentades. 
En data 30 de desembre, es reuní la Comissió i a la vista dels 
informes elaborats i de la documentació presentada, es decantà 
per l'empresa Ben Net, SA, com l'empresa més idònea per a 
prestar el servei. 
Per la qual cosa, l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels 
següents. 
ACORDS. 
PRIMER.- Adjudicar a BEN NET, SA, d'acord amb l'oferta subs- 
crita pel Sr. Andrés Clapés i Estadella, com a 1a variant, el 
servei de neteja de les tres escoles públiques de la població, i 
per un preu de 14.662.000'- de pessetes, IVA inclòs. 
SEGON.- Els efectes del contracte seran del 10 de gener de 1994 
i pel termini indicat en la base 3a del Plec de condi- cions. 
TERCER.- El contractista, en el termini de 15 dies, a comptar de 
la present notificació, establirà la garantia definitiva que 
s'eleva a 586.000'- pessetes, davant la Dipositaria Muni- cipal. 
El Sr. Alcalde comença la defensa dient que cal recordar que en 
el tema de la neteja de les escoles Emili-Carles Tolrà, Sant 
Esteve i Bonavista, es va acordar la concessió d'aquest servei i 
cal fer menció que aquesta concessió no comportarà  la 
desaparició de cap lloc de treball fix de l'Ajuntament.     
També s'ha de dir que es va crear una comissió informativa 
especial formada per dos membres de l'oposició i dos membres de 
l'equip de govern, en aquesta comissió informativa s'han valorat 
totes les ofertes presentades que anaven des de 8.900.000'- 
pessetes fins a 24.000.000'- de PTA, per tant, hi havia un ampli 
ventall d'ofertes; es van valorar tots els as- pectes i es va 
considerar que l'oferta presentada per l'em- presa Ben Net és la 
que més s'acostava al que en realitat es volia, no només pel 
contracte sinó també per les condicions econòmiques. Cal 
ressaltar que en la comissió específica, els dos membres que van 
venir per part de l'oposició tot i estar d'acord amb l'empresa 
escollida es van abstenir en la votació. La proposta que 
presenten al Ple és fer la concessió a l'em-    presa Ben Net, 
per un preu de 14.662.000'- PTA, de la neteja de les tres 
Escoles; només recordar que en dues de les escoles ja s'ha 
començat, i que pel que fa a l'escola Bonavista, quedarà pendent 
fins d'aquí a dos mesos que es quan acaba el contracte amb 



Higienet, després també ho agafarà Ben Net, per un període de 3 
anys. 
El Sr. Miquel-Àngel Soria pel PP intervé dient que el grup que 
representa, en el Ple del dia 21 de desembre de 1993 va deixar 
ben pelesa la seva posició, diu: "i en més motiu en aquesta 
època de crisi ens abstindrem, però voldríem fer esment a dos 
punts: el primer, que enl tractar-se d'una adjudicació nova s'ha 
de veure en confiança el funcionament de l'empresa, l'al-  tre, 
és que trobem molt correcte cridar a membres de l'oposició a 
resoldre aquests assumptes en comissió informativa." 
El Sr. Jordi Permanyer d'ERC posa en coneixement de que tot i 
haver assistit a la comissió informativa, per coherència en 
l'opinió manifestada en anteriors plens diu que s'abstindran. 
El Sr. Josep Rodríguez Vasallo pel PSC-PSOE, en manifesta en el 
mateix sentit. 
VOTACIó: APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent resultat: 
  Vots a favor  : NOU  (9), dels regidors de CiU. 
  Abstencions   : SIS  (6), dels regidors del PSC-PSOE, ERC, I  
                  PP. 
  Vots en contra: CAP   ( 0). 
 
 5.- VALORACIÓ DE LLOCS DE TREBALL. 
 
La Llei 21/1993, del 29 de desembre, de Pressupostos Generals de 
l'Estat per a 1994, en l'exposició de motius, després de 
precisar que el Pressupost és un instrument particularment 
rellevant per a la consecució dels objectius que especifica per 
a pal.liar la situació de la conjuntura financera interna-  
cional, les conseqüències d'aquesta sobre el panorama econòmic 
intern i, molt particularment, per a la seva estabilitat i re-  
ducció del dèficit públic tractat, pel que fa a les retribu-   
cions del personal al servei del sector públic, de contenir 
aquest substancial component de la despesa pública d'acord amb 
els principis i objectius que la informen, i d'acord amb els 
articles 149.1.13 i 156.1 de la Constitució. 
En aquest sentit, del Capítol I, del Títol 3, referit a l'in-   
crement de retribucions del personal que ens ocupa, a l'arti-   
cle 21 i com a "Bases i coordinació de la planificació general 
de l'activitat econòmica en matèria de despeses de personal al 
servei del sector públic", després de donar per fet a l'apar-   
tat 2 que les retribucions íntegres del personal al.ludit no 
experimentaran variació amb efectes de l'1 de gener de 1994 en 
relació a les de l'any 1993", estableix a l'apartat 3, la se-   
güent excepció: 
"El que disposa l'apartat anterior ha d'entendre's sense per-   
judici de les adequacions retributives que amb caràcter sin-    
gular i excepcional resulten imprescindibles pel contingut dels 
llocs de treball, per la variació del nombre d'efectius 
assignats a cada programa o pel GRAU DE CONSECUCIO DELS OB-     
JECTIUS fixats en aquest, sempre amb estricte compliment del que 
disposen els articles 23 i 24 de la Llei 30/1984, del 2  
d'agost, de Mesures per a la Reforma de la Funció Pública." 
Es fixa aquí l'única excepció en matèria retributiva respecte al 
principi general de congelació salarial que es reitera als 
articles 22 i 23 de la Llei de Pressupostos de l'Estat, tant pel 
personal funcionari, com pel laboral. 
Vista la memòria de l'Alcaldia on es posa de relleu que la 
consecució d'objectius, els darrers anys, han comportat va- 



riació d'efectius de personal per les finalitats programades. 
Vist l'informe de Secretaria. 
Vista la proposta de la comissió de valoració que valora a-     
questes adequacions retributives i les refon en la relació de 
llocs de treball. 
Aquesta comissió informativa a l'Ajuntament Ple proposa l'a- 
dopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar la relació refosa de llocs de treball que  
recull les adequacions retributives sorgides per la variació 
d'efectius de personal en la consecució d'objectius del pro-    
grama municipal. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde i comença dient que només vol 
recordar que aquest any 1994 es preveu ajustar una sèrie de 
llocs de treball, el conjunt dels treballadors han sofert unes 
variacions perquè cal adequar-los a cada lloc de treball i per 
això s'ha fet aquesta valoració que és el resultat de les 
negociacions del conveni amb els treballadors. 
Intervé el Sr. Miquel-Àngel Sória del partit popular per ma- 
nifestar el seu acord amb la valoració. 
En igual sentit es manifesta el portaveu d'ERC. 
Pel partit socialista el Sr. Josep Rodríguez i Vasallo també es 
manifesta a favor, però els agradaria que es profunditzés una 
mica més en una propera comissió. 
El Sr. Alcalde diu que es convocara una comissió informativa 
específica. 
VOTACIÓ:  FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 6.- ZONIFICACIÓ DE CARRERS ALS EFECTES DE L'IAE 
 
La Llei 22/1993, de 29 de desembre, de "medidas fiscales, de 
reforma del régimen jurídico de la función pública y de la 
protección por desempleo", estableix una sèrie de modifica-    
cions en els tributs de caràcter local. Concretament a l'ar- 
ticle 8 modifica l'article 89 de la Llei 39/88, de 28 de de- 
sembre, reguladora de les Hisendes Locals, variant coeficient 
general i l'índex de situació, situant-lo entre uns màxims i 
mínims, diferents d'aquells que preveia la Llei d'Hisendes en el 
seu moment. 
Pel que respecte al coeficient general establert per aquest A- 
juntament, com és d'1.4 ja es troba dintre dels paràmetres 
marcats per la nova Llei, que són per a la nostra població entre 
un 0'8 i 1'6. Per la qual cosa, no és necessari intro- duir cap 
canvi però si pel que respecte als índex de situació, i pel que 
fa al nombre de zones que ha de tenir el municipi. 
ATÈS que l'esmentat article, disposa que els municipis, als  
efectes de fixar l'índex de situació, hauran de dividir en 
categories els carrers en funció de la població, corresponent 
nos entre un mínim de 4 categories i un màxim de 6. Sense la 
diferència de valor atribuïda a un carrer amb respecte a un 
altre de categoria superior o inferior no podrà ser menys de 
0'10. Atès que el text definitiu de les Ordenances han d'es- tar 
aprovats i publicats abans de l'1 d'abril de 1994. 
ATESES les categories ja establertes i en interès de no dis- 
torsionar l'aplicació de l'impost en diferències excessives. 
Aquesta comissió informativa d'Hisenda, a l'Ajuntament Ple 
proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS: 



PRIMER.- Aprovar, a l'ampara de l'article 8 apartat 2 de la Llei 
22/1993, de 29 de desembre, la zonificació dels carrers del 
municipi als efectes d'aplicació dels índexs de situació  de 
l'Impost d'Activitats Exonòmiques. 
     CATEGORIA                                    ÍNDEX    
1.- Carrers de les urbanitzacions 
    Can Font, Ca n'Avellaneda, Aire- 
    sol-D i El Racó ............................. 1'65   
2.- Carrers en qualificació de sól 
    industrial ...................... ........... 1'55 
3.- Carrers de la població i Sant 
    Feliu del Racó i indústries disseminades .... 1'45  
4.- Carrers dels Airesol A, B, C, El 
    Balcó, Els Fruiters ......................... 1'35  
SEGON.- Modificar l'Ordenança fiscal núm. 5 de l'Impost sobre 
Activitats Econòmiques, introduint l'anterior zonificació. 
TERCER.- Aquesta aprovació té caràcter provisional, i serà ex- 
posada al públic, mitjançant Edicte al tauler d'anuncis i al 
Butlletí Oficial de la Província, durant el termini de 30 dies, 
des de la publicació de l'anunci en aquest darrers, per tal que 
els interessats puguin examinar l'expedient i presen- tar 
reclamacions i suggeriments oportuns. Si no se'n presentés cap, 
els esmentats acords restaran definitivament aprovats, sense que 
sigui necessària cap aprovació posterior. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta fent una petita història del 
tema dient que l'IAE és el 3r exercici que el practiquen als 
comerciants, en el 1r. es van fer uns índexs molts alts, el 
màxim i pel que fa al número de població i quant a zonifi-   
cació per carrers vam estar en l'1'8 - 1'9 , tampoc sabíem la 
incidència que tindria a efectes recaptatoris, posteriorment vam 
veure que era excessiva, i es va negociar juntament amb 
l'Associació de Comerciants i la Camara de Comerç, i es va 
arribar a un pacte que representaria unes rebaixes entre el 30% 
i el 45% de l'impost, actualment estem en 1'4, 1'45 i 1'55, i 
tot això no es varia. L'IAE a Castellar del Vallès serà el 
mateix que l'any passat amb una petita diferència, el Govern, en 
la LLei de Pressupostos, ens obliga a crear dues noves 
categories de carrers, és a dir, a la franja de població de 
10.000 a 50.000 habitants ha d'haver-hi quatre zonifica-     
cions, nosaltres només en teníem dues nucli urbà i zona indus-  
trial, i hem hagut de posar dues zones més, però per no afec-   
ctar al conjunt de l'acord que havien arribat amb la Cambra de 
Comerç i comerciants ho hem fet de manera molt marginal, en 
zones que creiem que són residencials i tenen una incidència 
molt grans se'ls hi ha apujat una mica més i en zones que està 
molt baix el nivell d'inplantació de comerços i industries se`ls 
ha abaixat i en aquest cas, de moment no afecta a ningú, llavors 
l'acord principalment estableix quatre categories, dues que ja 
hi eren, i es congelen, que és 1'55 i 1'45 i dues noves que 
correspondrien a Can Font, Ca n'Avellaneda, Airesol-D i el Recó 
en 1'65, que és el més alt que tindríem i Airesol A-B-C, El 
Balcó i Els Fruiters en 1'35, en aquest últim cas no hi han 
comerços Comença el torn d'intervencions amb el Sr. Miquel-Àngel 
Soria del PP dient que el seu partit hi esta d'acord ja que els 
comerços són una de les branques de l'economia més escanyades i 
aquest any en el pagament de l'IAE ja s'hi ha notat una millora. 
Els altres representants de l'oposició també es manifesten 
d'acord. 



VOTACIÓ:  APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 7.- EXPEDIENT NÚM. 1 DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS. 
 
ATÈS, que aprovat el programa d'inversions procedeix la seva 
incorporació al present pressupost mitjançant la tramitació d'un 
expedient de crèdits extraordinaris, segons la fòrmula 
autoritzada per l'article 158 de la Llei 39/88, de 28 de de-    
sembre. 
ATÈS, que l'esmentat programa d'inversions als efectes de 
contractació fixa un import de 438.000.000 ptes. malgrat que 
únicament s'incorporen crèdits en despeses per import de 
422.000.000 ptes. en estar finançades parcialment les obres 
corresponents al Cementiri Municipal amb una subvenció de la 
Generalitat de 16.000.000 ptes. de l'exercici de 1995, i es fa 
ús del que disposa l'article 155 de la Llei 39/88 sobre crè-    
dits plurianuals. 
ATÈS, que el càlcul de les contribucions especials ha estat 
realitzat conformement amb el que estableix l'article 31 de la 
Llei 39/88 i la corresponent ordenança fiscal municipal. 
ATÈS, que les subvencions han estat concedides per la Genera-   
litat de Catalunya pel present exercici i per als fins als que 
s'apliquen. 
ATÈS, que és necessari contractar operacions de crèdit per im-  
port de 202.000.000 ptes. per tal d'anivellar l'expedient. 
Vis el que disposa la Llei 39/88, de 28 de Desembre i Reial 
Decret 500/1990, de 20 d'abril. 
Vist l'informe de l'Interventor, a l'Ajuntament Ple, es propo-  
sa l'adopció dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar l'expedient núm. 1 de crèdits extraordinaris al 
pressupost de l'exercici de 1994, per import de 422.000.000 
ptes., d'acord al següent resum per partides: 
 AUGMENT EN DESPESES 
 
PARTIDA   CONCEPTE PTA. 
2.511.60100 Urbanització Plaça Catalunya 116.000.000 
2.511.60101 Urbantizació Can Bernabé 65.000.000 
2.511.60102 Urbanització Airesol 99.000.000 
 
 AUGMENT EN DESPESES 
PARTIDA   CONCEPTE PTES. 
2.511.60103 Enllumenat Airesol 25.00.000 
9.313.62200 Casal d'Avis Plaça Major 17.000.000 
 
 
 AUGMENT EN DESPESES 
PARTIDA   CONCEPTE PTA. 
2.443.62201 Cementiri 59.000.000 
3.422.62202 Ampliació Escola E.C.Tolrà 24.000.000 
0.451.62203 Millores edifici Ateneu 9.000.000 
6.452.62204 Instal.lacions esportives 8.000.000 
 ------------- 
  TOTAL AUGMENT DESPESES ................ 422.000.000 
   ==================================================== 
 
 
 



 AUGMENT EN INGRESSOS 
PARTIDA   CONCEPTE PTA. 
36.000  Contrib. Especials Enllum. Airesol 22.500.000 
36.001  Cobtrib. Esp. Can Bernabé 61.500.000 
36.002  Contrib. Esp. Urbanització Airesol 99.000.000 
75.500  Subvenció Generalitat Plaça Catalunya 14.000.000 
75.501  Subvenció Generalitat Cementiri (94) 11.000.000 
75.502  Subvenció Generalitat E.C. Tolrà 12.000.000 
91.700  Préstecs Entitats Crèdit 202.000.000 
 ------------- 
  TOTAL AUGMENT INGRESSOS .............. 422.000.000 
          ==================================================== 
SEGON.- Considerar com a despesa plurianual les obres del Ce-   
mentiri Municial, essent l'import de les mateixes a efectes de 
la seva contractació 75.000.000 pta. incorporant-se els 
16.000.000 pta. restants en el pressupost de 1995, com a im-    
port de la subvenció concedida per la Generalitat per a tal fi i 
per a aquell exercici. 
TERCER.- Els crèdits en  despeses no seran executius fins que no 
ho siguin els ingressos que les financen. S'entendran exe-   
cutives les operacions de crèdit quan siguin autoritzades per la 
Generalitat i concedides per una entitat bancària. 
QUART.- El present expedient de modificacions de crèdit haurà de 
ser exposat al públic en la forma i termini que estableixen els 
articles 152.2 i 150 de la Llei 39/88, de 28 de desembre. 
 
 
 8.- AUTORITZACIÓ PER A CONTRACTAR PRÈSTEC. 
 
ATÈS, que és necessari contractar operacions de crèdit per 
import de 202.000.000 pta. per tal d'anivellar l'expedient núm. 
1 de modificacions de crèdit. 
ATÈS, que per donar més agilitat i abaratir el cost es consi-   
dera convenient autoritzar l'Alcaldia per a la determinació de 
les entitats prestamistes i l'import de cada contracte, sempre 
amb exacte compliment de les condicions que se li marquen, i que 
coincideixen bàsicament amb les generals del mercat finan-  cer, 
i especialment amb les del conveni subscrit entre la Ge-   
neralitat i les Caixes d'Estalvis. 
ATÈS, que l'índex d'endeutament d'aquest Ajuntament, inclòs el 
de la present operació és inferior a l'indicat en l'article 54 
de la Llei 39/88, i que la situació econòmico-pressupostària 
d'aquest Ajuntament permetrà fer front al reemborsament del 
crèdit i dels seus interessos en els propers anys. 
Vist el que disposen els articles 49, 50, 53 i 54 de la Llei 
39/88, de 28 de desembre. 
 
 
Vist l'informe de l'Interventor, a proposta del president de la 
Comissió d'Hisenda, a l'Ajuntament Ple es proposa l'adop-    ció 
dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Contractar una Operació de crèdit a llarg termini 
d'import 202.000.000 ptes. per tal de finançar les inversions 
incloses en l'expedient núm. 1 de modificacions de crèdit, 
sol.licitant prèviament autorització del Departament d'Econo-   
mia i Finances de la Generalitat de Catalunya. 
SEGON.- Facultar al  Sr. Alcalde, tant com en dret sigui pre-   



cís, per a l'execució de l'anterior acord, especialment per a la 
contractació i signatura en nom d'aquest Ajuntament d'una o 
vàries operacions de crèdit amb entitats públiques o privades, 
fins al límit màxim de 202.000.000 pta. havent de complir 
aquests contractes les següents condicions: 
 a) Interès anual no superior al 12% si fos fixa, i MIBOR   
        + 1 punt si fos interès variable. 
 b) Comissió d'obertura no superior a l'1%. 
 c) Termini d'amortització de 10 anys, éssent el primer de  
       carència. 
 d) Destinat a la financiació del programa d'inversions     
        per a 1994. 
 e) Es podran afectar com a garanties específiques de les   
        esmentades operacions de crèdit la participació d'a-    
        quest Ajuntament en els tributs de l'Estat i/o l'Im-    
        post Sobre Béns Immobles. 
TERCER.- El present expedient haurà de ser exposat al públic en 
la forma i terminis establerts per la llei. 
Caldrà donar compte al Ple dels decrets, actes o resolucions que 
adopti l'Alcaldia sobre el particular. 
El Sr. Alcalde defensa les dues propostes dient que ho faria 
conjuntament ja que el tema és el mateix, i la votació seria per 
les dues alhora. 
Comença la seva exposició dient que es fa per incorporar les 
inversions que estaven en el programa d'inversions del pres- 
supost de 1994 i part de 1995 i incorporar-ho en el pressupost 
de l'any 1994; "aquesta incorporació suposa una modificació de 
crèdits, s'afegeixen aquest milions en el pressupost que ja 
teníem de 910.000.000'- pessetes, i hi inclourem 422 milions, el 
desglós ja el coneixeu i està en la documentació del pres-   
supost, voldria fer un esment sobre aquest 422 milions que su- 
posen un finançament amb una operació de prèstec. L'estudi so-  
bre l'endeutament que hi havia en el pressupost està bastant 
detallat i aproximat; en aquest moment podem afirmar que amb la 
incorporació dels diners que reberem per part de Mina Pú- blica 
de Terrassa, les noves zones d'aigua que hem contractat i també 
la despesa que comportarà a l'hora de fer l'explotació suposara 
uns 60 milions més de cara al total del pressupost, i això ens 
situa en un endeutament encara més baix. Aquests 202 milions que 
inicialment estan entre el 17% i el 18% d'endeuta- ment, és molt 
possible que acabem en un 15% d'endeutament, això ho dic per 
justificar que el fi és bo, són unes inversions que s'han de fer 
a Castellar i per tant aquesta operació 
de prèstec no ve a desestabilitzar l'economia municipal sinó que 
dins d'una economia sanejada com la que tenim en aquests moments 
creiem que es possible fer-la, d'altra banda, les in-  versions, 
algunes d'elles ja hem aprovat posar-les a subhasta i 
l'aprovació d'aixó comportarà poder fer les adjudicacions 
posteriorment i a mesura de que es vagin necessitant diners 
s'aniran contractant operacions amb les entitats bancàries per 
tal de fer front a les certificacions que ens vagin arribant. 
D'aquesta manera, si ho fem esgraonadament no ens endeutarem 
d'entrada, sinó que progressivament a messura que ho necessi- 
tem. De totes aquestes inversions l'única que anirà l'any 1995 
es la 2a fase del cementiri; per tant el que proposem al Ple és 
incorporar en el pressupost aquest desglossament d'inver-   
sions per a l'any 1994 i a la vegada autoritzar a aquesta Al-   
caldia a contractar operacions de préstec fins a 202 milions de 



pessetes que potser que sigui inferior en virtut de les 
adjudicacions a la baixa que tinguem. 
VOTACIÓ:  S'APROVEN PER UNANIMITAT LES DUES PROPOSTES: - LA 
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS (EXPD. NÚM 1) I -L'AUTORITZACIÓ DEL 
CONTRACTE DE PRÉSTEC. 
 
 9.- SUBVENCIONS  GRUPS POLÍTICS 
 
Aquesta Corporació de Ple de 26 de novembre de 1991, aprovà 
l'estructura de dietes que perceben els regidors d'aquest 
Ajuntament pels diferents conceptes d'assistència a comissions 
informatives, de govern, ple, òrgans col.legiats, ti- nències 
d'alcaldia, regidories amb cartera...; tot això amparant-se en 
la Llei municipal i de règim local de Catalu- nya, en el seu 
article 151.1 i en el Reglament d'Organització i Funcionament 
Jurídic de les Corporacions Locals, en el seu article 13. 
L'evolució de l'organització municipal aconsella, trobar un 
sistema de compensació de les despeses als partits polítics, no 
lligada a unes dietes personals o a unes comissions que són 
variables en el seu nombre i freqüència de sessions. 
Ès per això que en base als articles 224 i 225 de la Llei Mu- 
nicipal i de Règim Local de Catalunya i la nostra Ordenança de 
Participació ciutadana. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS. 
PRIMER.- Redistribuir les quantitats assignades als regidors, 
durant l'any 1993, de tal manera que siguin atorgades en con- 
cepte de subvenció sense increments al respecte i en base als 
mateixos criteris que figuren en l'annex. 
 Quantitats mensuals: 
     Convergència .............  318.000'- pessetes. 
     Unió .....................   83.000'- pessetes. 
     PSC-PSOE .................  207.000'- pessetes. 
     P P ......................   55.000'- pessetes. 
     E R C ....................   55.000'- pessetes. 
     I C ......................   55.000'- pessetes. 
SEGON.- Les retribucions de l'alcalde i regidors amb dedicació 
exclusiva, no experimentaran variacions en relació a les as- 
signacions percebudes durant l'any 1993, quedant aquestes in- 
tegrades en el sou. 
El Sr. Alcalde explica la proposta dient que s'ha fet un petit 
retoc en el tema de grups i que a la vegada el sistema de per- 
cepció serà donar-lo al partit i que, a part, el distribueixi. 
La quantitat total varia quant als partits, però pel que fa als 
regidors són les mateixes quantitats. El punt segon de l'acord 
que són les retribucions de l'alcalde i dels regidors que tenen 
dedicació, que quedi clar que es cobrarà el mateix que es 
cobraba l'any 1993, no hi ha increment, hi ha una rees- 
tructuració en la forma de fer-ho  però no hi ha increment. 
VOTACIÓ:  S'APROVÀ PER UNANIMITAT. 
 
 
 10.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
10.1.- Es presenta una moció per part d'ERC sobre la vaga ge-   
neral, el Sr. Alcalde cedeix la paraula al Sr. Jordi Pernanyer  
que presenta el contingut de la moció verbalment formulada amb 
les següents paraules: 



"Que aquest Ajuntament doni suport institucional a la vaga ge-  
neral convocada pel proper dia 27 de gener, pels sindicats ma-  
joritaris". 
VOTADA LA URGÈNCIA: S'APROVA PER UNANIMITAT. 
A continuació s'inicia el debat: 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC explica que part de la propos-   
ta és donar suport a aquesta vaga, i demana que la votació sigui 
secreta per evitar que cap regidor es senti condicionat en el 
seu vot. 
S'inicia el torn d'intervenció amb el Sr. Miquel-Àngel Soria  
del PP, dient que: "la meva opinió personal i segons diuen els 
mitjants d'informació és que el Parlament desintonitza una mi-  
ca amb el que és la realitat, possiblement una de les mesures 
que s'han pres haurien estat més efectives i no tant dràsti- 
ques si s'haguessin pres amb una mica més d'antelació; hem 
arribat a un punt que veritablement els treballadors hi perden i 
per tant, el meu vot serà a favor". 
El Sr. Jordi Permanyer d'ERC diu que no és la seva intenció 
entrar en polèmica, la votació serà secreta i per tant pensa que 
hi ha raons suficients perquè es faci un seguiment ampli 
d'aquesta vaga; la seva opinió personal és donar suport abso- 
lut. 
El Sr. Josep Rodríguez Vasallo pel partit socialista diu que 
cada conseller del seu grup donarà la seva opinió personal i el 
vot serà en llibertat de consciència. Comença dient, en nom 
propi, que és la primera vegada  en molts anys de la transci- 
ció que s'ha trencat alguna cosa fundamental en els grans 
acords; "recordem que en els anys difícils de la primera etapa 
de la transcició els sindicats van ser capaços d'aprovar els 
pactes de la Moncloa; m'agradaria que es fes un debat després de 
la vaga perquè tothom s'il.lustrés de veritat del que sig-   
nifica tot això. Però el que s'ha trencat per primera vegada és 
el consens en aquestes lleis que afecten la societat, no-    
saltres sabem que el país té problemes greus però no es pot 
acceptar que les mesures només afectin a un sector de la so- 
cietat, al sector que pitjor pot defensar-se en aquesta si-    
tuació. Jo personalment votarè a favor d'aquesta moció i 
agraeixo a ERC que l'hagi presentada." 
 
 
A continuació intervé el Sr. Francisco Borrego dient que el seu 
vot serà a favor i que es podria entrar en un debat però seria 
repetitiu de tot el que ja s'ha dit. 
El Sr. Patricio Mercado comença la seva exposició dient que hi 
està a favor i que enten que la reforma laboral que el Govern de 
la Nació fa és un "atracament" als interessos dels treba- 
lladors. La redempció de la crisi cau sempre sobre el mateix 
col.lectiu; els treballadors per això en no identificar-me amb 
aquestes lleis, hem sento defraudat i donaré suport a la vaga. 
El Sr. Alcalde posa de manifest que encara que cada regidor 
donarà la seva opinió, afirma: "que a nivell de grup tant Con- 
vergència com Unió no donarem suport a aquesta vaga, per cohe-  
rència a nivell de grup no es pot votar a favor d'aquesta va- 
ga, a nivell general diria que jo no estic d'acord amb el que 
s'ha dit sobre aquesta separació entre el que vol la societat i 
el que diu el Parlament i aquesta separació entre el que de- 
cideix el Parlament, -on a més a més una sèrie de diputats han 
votat en contra-, i el que hi ha en la societat. 



També es deia el mateix abans de les eleccions quan a nivell 
popular es reclamava aquesta separació, ara aquesta separació 
crec que és menys certa, estem davant una convocatòria de vaga 
que comença dient: 
 - que els piquets sortiran al carrer, cosa que mai s'havia dit 
amb tanta efusivitat en els darrers temps 
 - es diu que el més segur és que no es respectin els serveis 
mínims  fixats pel govern perquè no s'arriba a cap pacte i com 
que els serveis mínims del 14 de desembre no es van complir, ara 
s'ha d'anar més lluny. 
  - el nivell d'afiliació a España no correspon, evidentment, 
només a què la gent no és vulgui afiliar a un partit sinó tam-  
bé per culpa d'un empresariat de petita i mitjana empresa, que 
de molts anys enrera a les empreses tampoc es dóna aquesta op-  
ció; el que sí és cert es que si demanes l'opinió de les per-   
sones que no estan a les grans empreses, el sentiment és de no 
fer-la. Crec que hi ha un divorci entre dos sectors del partit 
socialista a nivell estatal i que l'estem patin la resta de 
persones. Aquesta situació no havia d'esperar que es fes una 
reforma en el mercarçt laboral, que tots sabem que no és la més 
bona, i que hi han acords en el contracte d'aprenentatge  fins 
als 25 anys que són de jutjat de guàrdia, això és cert però la 
part principal de la vaga és la separació dels dos sectors del 
PSOE, el més proper a la part guerrista i sindica-  lista està 
donant suport a questa vaga. Tot això ho dic com a opinió 
personal. 
El Sr. Josep Carreras de Ciu diu que aquesta vaga d'aquí uns 
anys es demostrarà que són "vagues imposades". Concretament en 
la meva família, ni els meus fills ni jo no tindrem dret ni anar 
a l'escola i al treball, crec que tot és una farsa i no hi estic 
d'acord. 
El Sr. Albert Antonell de CiU, manifesta que la moció no està 
ben plantejada ja que diu: "donar suport o recolzament insti-   
tucional a la vaga del dia 27". Jo amb aquest plantejament haig 
de votar que no, el dret de vaga és un dret sagrat i s'hauria de 
respectar, qui en vulgui fer en té tot el dret de fer-ne i el 
que no, també hauria de tenir el mateix dret d'anar a treballar, 
jo com a persona m'hauria d'abstenir perquè cadascú que faci en 
consciència el què cregui que ha de fer. Llavors com a partit i 
com que s'ha anat exposat d'aquesta manera i hi ha una manera de 
treballar conjunta, encara em fa inclinar més pel no. 
L'Ajuntament, crec que no pot recomenar una vaga a cap ciutadà 
del seu poble. 
El Sr. Joan Ventura per CiU manifesta que no hi creu i que es 
considera anti-vagues, per això el seu vot serà negatiu. 
Per alusions fetes el Sr. Rodríguez Vasallo demana un torn de 
rèplica. 
El Sr. Alcalde demana que no es faci un debat de la vaga, i en 
el seu dia es pot fer una sessió al respecte. 
El Sr. Josep Maria Serra diu que el dret de vaga i el dret de 
treball, són irreconciliables i que cadascú ha d'obrar segons la 
seva consciència. 
Comença el torn de rèplica el Sr. Miquel-Àngel Soria del PP diu 
que ja ha deixat ben palesa la seva opinió al respecte i el que 
si vol dir és que: "des del moment en què estic aquí sempre 
aniré a favor dels treballadors, sempre ho faré així." 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer comença dient que no era la seva 
intenció entrar en debat, he estat molt ràpit en la meva 



intervenció però a causa de les afirmacions fetes caldria re-   
plicar-ne algunes: 
  1.- posició a nivell constitucional: s'està posant entre 
l'espasa i la paret els 17 regidors que representen l'Ajun- 
tament de Castellar , per això s'ha demanat votació secreta, 
perquè cadascun voti sense el vot que imposa el partit. El que 
penso que es pot demostrar és aquí: hi ha un divorci important 
entre una part de les institucions i la població civil, i una 
part molt important que és el col.lectiu del treballadors. 
El que sí que voldria remarcar és sobre el col.lectiu que rep 
tots els problemes i que és el col.lectiu dels treballadors, hi 
havien raons de pes per fer el seguiment massiu d'aquesta vaga, 
podem estar-hi d'acord o no en la manera com s'ha con- vocat i 
si hi ha qüestions diferents pels tipus d'empreses, però el que 
si és cert es que hi ha qüestions comunes, faré referència a sis 
punts que són els més importants: 
  - el tema del fons de la desocupació, es retalla aquest fons i 
es manté la pèrdua del seu ús. 
  - es disminueix el poder adquisitiu de les pensions, i hi ha  
congelació de sous en l'Administració Pública. 
  - s'implanta l'acomiadament lliure, es preteritza  el lloc de 
treball i es degrada l'ocupació juvenil amb els contractes 
d'aprenentatge, contracte de pràctiques i de formació; penso que 
són punts prou importants. 
Pel que fa referència al que s'ha dit del que qui vol treba- 
llar no pot fer-ho, això depèn de com es miri, si bé es veri-   
tat que hi ha piquets que no són ben bé informatius, hi ha una 
pressió, també es veritat, que els empresaris exerceixen enca-  
ra més pressió amb els seus treballadors. Per aixó no parlem 
només de pressió per part dels piquets, sinó que també n'hi ha 
per part dels empresaris i per part del govern, un exemple el 
tenim en els sindicats de la policia, ja que s'ha fet pública   
la intenció de posar molta més policia al carrer per fer més 
pressió. 
 
 
 
Intervé el Sr. Josep Rodríguez i Vasallo dient que el Sr. Al- 
calde teòricament representa a tots els ciutadans de Castellar i 
amb les afirmacions que ha fet no representa els que són 
partidaris del no a la vaga; el cap visible d'una institució com 
aquesta hauria d'ésser més imparcial davant un dret cons-   
titucional que ningú valora en aquests moments, jo recordo el 
que va costar d'aconseguir aquest dret que ara aquestes matei-  
xes persones estan qüestionant; un país s'entén que té una 
constitució democràtica en el moment que figura en la seva 
constitució el dret de vaga. Ara ho estem qüestionant pels pi-  
quets d'informació, donem per fet que tots els piquets infor-   
matius són violents, qui practica la violència?, per la te-  
levisió escoltem coses que com a mínim en les altres vagues no 
sentíem, però ara com que interessa es diu, tots tenim el dret 
de lluitar pel que creiem. Ara només escoltem que es té dret al 
treball quan hi ha vaga, perquè no pensem tots una mica amb 
aquests 3 milions de parats que hi han en un dia en què no hi 
hagi vaga, també aquests tenen dret al treball. Igualment és 
convneient reflexionar una mica en la separació del Parlament i 
la societat, dieu-me en quin programa figuraven aquestes 
mesures; perquè sinó la societat no hagués votat com ho va fer 



en el seu dia, el missatge que donaven era per buscar el vot 
dels treballadors, a continuació s'ha fet referència a un di-   
vorci, això no es així hi ha el vot cautiu que té Convergència 
en aquests moments al partit socialista. Si tinguessim majoria 
absoluta valoraríem si el partit socilista tindria aquestes 
mesures. 
  - Representativitat: els que han convocat la vaga són més 
representatius que els partits polítics, entre Comissions 
Obreres i UGT tenen 1.500.000 d'afiliats, tots els partits junts 
de l'Estat no els tenen. 
  - En les eleccions sindicals amb una participació propera al 
90%, que no s'ha donat en cap de les eleccions que hi ha ha-    
gut; Comissions Obreres i UGT representa el 80% dels treballa-  
dors d'Espanya, quan es fan aquestes afirmacions no s'han me-   
ditat suficientment i jo diria que coses tant fundamentals 
potser si que s'haguessin hagut de fer en un debat, aquesta vaga 
suposa dignificar classe treballadora. Alguns, que avui diuen 
que no, potser d'aqui uns anys ens demanaran, als sindi-  cats, 
que fem vagues generals. Quan la classe treballadora se'n doni 
compte i sofreixi en les seves carns els perjudicis   es pot 
produir una revolució social en aquest país, i el temps ens 
donarà la raó. 
  - Acostar-se a Europa: el president de la Confederació de 
Sindicats diu que així no ens acostem a Europa, no es pot aco- 
miadar improcedentment, no existeix, només aquí a España. 
El Sr. Alcalde replica en primer lloc la intervenció del Sr. 
Soria dient que: "a favor dels treballadors hi estem tots, no es 
tracta de que uns hi estem a favor i d'altres no, tots hi 
estem". En la intervenció del Sr. Permanyer, "remarcar-li que 
sobre que ha dit de què els posem entre l'espada i la paret, 
això seria així si el vot que avui féssim aquí depengués el fet 
de fer vaga a Castellar, però aquest no és el cas. Sobre les 
raons que s'ha plantejat per anar a la vaga, crec que són 
importants; el contracte d'aprenentatge perjudica als que el 
tenen. I pel que fa a la intervenció del Sr. Rodríguez Vasallo 
diré que com alcalde em correspon vetllar per la intenció dels 
treballadors de fer vaga o no, i així ho faré, a part de l'o-   
pinió que pugui tenir. Ningú qüestiona el dret a la vaga, la  
única qüestió és la intervenció i la pressió per part dels pi- 
quets i dels sindicats, la coacció no és bona mai, a més a més 
ja sabem quin serà el resultat; els empresaris i el govern di-  
ran que si que hi han hagut incidències serà per part dels pi-  
quets i els altres, al revés, que s'ha complert i ha estat un 
èxit. 
Convergència té en el seu programa els contractes d'aprenen- 
tatge, però no cal dir que gràcies a Convergència els socia- 
listes han hagut de votar per força la reforma econòmica, no és 
això. 
La coherència ho és a tots els nivells, tant pels temps bons que 
hem tingut com per la crisi que patim ara. 
El Sr. Josep Rodríguez Vasallo del PSC-PSOE afegeix que aquests 
mateixos partits polítics en certes etapes han dema- nat als 
sindicats la vaga general. 
Acabades les intervencions, es procedeix a la votació: Primer 
s'acorda per unanimitat que la votació sigui secreta. Diposi- 
tats els vots de tots els regidors presents dintre de l'urna,   
i tot seguit l'Alcalde fa el reconte de vots que resulta de la 
següent manera: 



  Vots a favor  : SET  ( 7). 
  Vots en contra: SET  ( 7). 
  Vots en blanc : UN   ( 1). 
Malgrat l'empat, no es procedeix a una segona votació, atès que 
ha estat secreta i no pot jugar el vot de qualitat sense 
desvelar la identitat dels votants. 
 
 
 11.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES. 
 
El Sr. Alcalde fa esment que en els Campionats de la Federa-   
ció de Minusvàlids que ens han concedit l'organització dels 
campionats de Catalunya per la tercera setmana de febrer; a part 
d'organitzar els campionats, els 50 metres lliures eli-    
minatoris, categoria especial, un castellarenc, Josep Luis 
Rodríguez, del Club Esportiu de Minusvalids de Castellar, va 
quedar primer amb un diferència de nou segons amb respecte al 
segon; Jordi Miralles va quedar setè i Xavier Potrony va que-   
dar onzè, d'un total de 15; en els 50 metres lliures femenins, 
també una castellarenca Rosa Maria Marcet va quedar tercera i té 
la possibilitat d'anar al campionat d'Espanya. Per unanimi-  tat 
de tots els assistents s'acorda fer pública la felicitació de 
tot l'Ajuntament i el reconeixement pels esforços i les marques 
aconseguides. 
Inicia el torn el Sr. Miquel-Àngel Soria del PP, exposant que a 
la sortida de Castellar cap a Terrassa on recentment s'arrenjà 
un carrer, seria bo comprar i arrenjar un solar pro- per, la 
qual cosa donaria una bona entrada a Castellar i s'evitaria la 
vista d'aquells ermots. 
El Sr. Alcalde li contestà que el tros que queda al costat del 
carrer del Sol, es de la Tolrà, ja s'ha convocat una reunió per 
tractar el deute que té amb l'Ajuntament; "aceptarem les 
propostes que es facin sobre el pagament d'aquests deutes i us 
farem extensiu el resultat de la reunió. Quant a la resta del 
camí dels Carros, s'han fet tots els passos possibles per part 
nostre i ara depèn de la Comissió d'Urbanisme. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer demana informació de: 
  - el resultat de l'enllumenat de Nadal i de com ha quedat el 
tema del pagament. 
El Sr. Alcalde diu que es fara una comissió informativa expre- 
sa en el que es dirà el nom dels que ja han pagat i el nom dels 
que han col.laborat. 
  - també pregunta sobre la poda d'arbres i si hi ja s'ha aca-  
bat o no i quines previsions hi ha. 
El Sr. Albert Antonell li contesta que actualment es porta 
executat un 70% de poda, i que la resta es farà compaginant amb 
altres feines. 
  - i per últim pregunta s'hi hi havia alguna mesura pressa per 
solucionar els sorolls que es senten a l'Auditori quan a la 
mateixa hora es fa alguna activitat a la nau. 
El Sr. Alcalde diu que convocarà una comissió informativa al 
respecte per intentar solucionar-ho. 
I per últim pel partit socialista el Sr. Patricio Mercado  
pregunta per la convocatòria de places previstes pel servei 
militar substitutori. 
El Sr. Alcalde li contesta que estem a l'espera d'una respos-   
ta. 
 



 
I no havent-hi cap més assumpte a tractar, a dos quarts de dotze 
de la nit, s'aixeca la sessió de la qual s'estén la present Acta 
que signa com a fedatari d'aquests acords el Se-cretari, amb el 
vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
 
 


